
OBNOVENÝ Ročník 1. Číslo 5.

KVĚTEN 2025

HESLO MĚSÍCE:

HOSPODINE, VOLÁM TĚ! TEN STRAŠNÝ ŽÁR UŽ POZŘEL VEŠKERÉ PASTVINY I VŠECHNO STROMOVÍ. 
I DOBYTEK NA POLÍCH K TOBĚ VOLÁ O POMOC, NEBOŤ NEMÁ CO JÍST A PÍT.

JÓEL 1, 19–20

6. 4.: SVÁTEČNÍ NEDĚLE V IVANČICÍCH
Během prvního dubnového víkendu probě-
hl v  Ivančicích vstup dvou mládenců do sboru 
(Ondřej Chotaš a  Martin Klaus). Zároveň byl 
ustanoven starší sboru, bratr Arpád Csolák. 
Csolákovi se přestěhovali do Ivančic téměř před 
třemi lety a ihned se zapojili do společného dění. 
Ivančičtí jsou nyní postaveni před výzvu koupit 
nemovitost, ve které se dosud scházejí. Atmo-
sféra celého víkendu byla plná radosti a naděje.

Evald Rucký, biskup JB

7. 4.: OTTA Z LOSU V NOVÉ PACE
Vernisáž výstavy o  této osobnosti Jedno-
ty bratrské proběhla sice za chladného po-
časí, ale v  příjemné atmosféře. Navštívi-
li ji představitelé města, pan místostarosta 
Mgr. Milan Pospíšil, vedoucí odboru školství 
a kultury Ing. Šárka Haklová. Pan místostarosta 
pronesl krátkou zdravici. Hlavní slovo měl člen 
Úzké rady ThMgr. Šimon Dvořák, který nás pro-
vedl dobou, kdy Jindřich Otta žil, a všechny pří-
tomné stručně seznámil s dějinami JB. Jednotli-
vé promluvy proložil zpěv smíšeného pěveckého 
sboru Vodopád. Členové sboru a kavárna Cent-
rál se postarali o bohaté závěrečné občerstvení 
s  teplým svařákem, díky čemuž se hosté hned 
nerozprchli a setrvali v družném rozhovoru.

Miloslav Šimek, JB Nová Paka
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4.–6. 4.: VÝPRAVA JONÁŠ
V  Chocni se uskutečnila již 3. výprava pro děti 
z východočeských sborů a jejich kamarády. Účast 
byla proti minulým akcím menší, počet vedou-
cích převyšoval počet dětí, ale právě to vytvoři-
lo rodinné prostředí a akci jsme si všichni užili. 
Pomocí scének a  her jsme si prošli celý příběh 
Jonáše, část z  toho jsme i  „zarappovali“ s  Jay 
a Jay. Nakonec děti spontánně o tom všem udě-
laly svoje divadlo, které nám předvedly v neděli 
na shromáždění. Poselství příběhu bylo doplněno 
do několika tzv. „hřebíků“ – krátkých názorných 
aplikací. Tato akce propojuje napříč sbory nejen 
děti, ale i vedoucí, ze kterých se pomalu formuje 
funkční tým.

Jana Skalická, JB Choceň

Brigádníci z Radikality v Loučkách u Koberov  

Sváteční neděle v Ivančicích
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10. 4.: SEJITÍ S RADNÍM MAGISTRÁTU HL. M. PRAHY
Po setkání primátora hl. m. Prahy Bohuslava 
Svobody se zástupci církví, které proběhlo začát-
kem února, jsme s biskupem Janem Klasem ini-
ciovali další krok – schůzku se zastupitelem ma-
gistrátu a současně radním pro vztahy s církvemi 
Mgr. Pavlem Marešem. Ten se rovnou nechal po-
zvat k nám do pražského sboru, aby viděl, jak to 
u nás vypadá a co vše děláme, protože magistrát 
začíná vytvářet mapu služeb církví. Pan radní se 
ptal a my s Honzou Klasem odpovídali. Snažil se 
zjistit, jakým způsobem fungujeme uvnitř církve 
i navenek jako celá Jednota. A  tak jsme logicky 
mluvili i o současném bratrském školství. Po dvou 
a čtvrt hodině, kdy už pan radní překročil svůj vy-
mezený čas pro návštěvu, se loučil se slovy, že 
doufá, že se nevidíme naposled. Také doufám.

Tomáš Kučera, správce JB Praha

12. 4.: Z OSTRAVY DO POLSKA A ZPÁTKY
Zatímco v současné době jsme od vás všech do-
cela daleko (ovšem jen geograficky, díky Bohu), 
tak z  pohledu historie máme tu výsadu být na 
dosah několika místům, kde se odehrávaly vý-
znamné události z dějin JB. Během dubna jsme 
jako sbor měli krásné příležitosti některá místa 
navštívit. První výprava (12. 4.) mířila do polských 
Pawlowiczek neboli Gnadenfeldu, kde býval sbor 
JB, druhá kratší zastávka (21. 4.) byla v Ženkla-
vě v  rodném domě Christiana Davida, zaklada-
tele Herrnhutu. V  obou případech bylo milým 
překvapením, že se podařilo setkat se na mís-
tě i  s  „povolaným člověkem“ – přesto, že to 
tak nebylo předem plánováno ani domluveno. 
V  Pawlowiczkách to byl nadšenec do historie 
Karol Treffon, v Ženklavě správce domu a mini-
muzea Václav Šindler. Pánové za námi ochotně 
a flexibilně přijeli, jakmile zjistili, že jsme na mís-
tě, a sdíleli s námi vše, co se dalo. A kromě toho 
ještě jedna naše posádka na chvíli zavítala také 
do Mankovic (19. 4.), rodného městečka Matouše 
Stacha, misionáře JB v Grónsku.

Zdenka Zoreníková, JB Ostrava

chat přivézt) neodváží. Slovo jsme směřova-
li na čas milosti, ve kterém se nacházíme – čas 
milosti vyjít z  otroctví hříchu do nového života 
s  Kristem. Nejhlubší dojem jsem zaznamenal 
u seniorů z domova pro osoby se zrakovým po-
stižením (mezi nimi i jedním nevidomým), kteří by 
s námi zůstali a povídali snad až do večeře nebo 
i dál, kdyby to šlo. Nezapomenu na to, když jsme 
je do domova vraceli a oni nechtěli odejít, dokud 
nám nezamávají na odjezd, byť je pracovnice do-
mova musely instruovat, kterým směrem že mají 
mávat, protože sami skoro nevidí. Bohu díky.

Tomáš Kučera, správce JB Praha

OHLÉDNUTÍ ZA RADIKALITOU
Letos o Velikonocích jsme se opět sešli s mla-
dými „Radikály“ v Chrastavě, tentokrát již po je-
denácté. Letošní motto „Z  Boží moci dědicem“ 
nás provedlo různými zákoutími tématu dědictví. 
Od dědictví našich rodů přes všechno, co jsme 
si sami do života pozvali, jsme došli až k tématu 
Kristova dědictví a dědictví našich otců v Jedno-
tě. Mimo to za námi opět zůstalo hodně dobře 
odvedené práce ve sborech a místních komuni-
tách. Letos jsme také pozvali na Radikalitu účast-
níky z řad tzv. „singles“, mladých dospělých, kteří 
se rozhodli přiložit ruku k dílu a na akci pomoci 
s provozem zázemí. Celkově tedy letošní Radika-
lita byla o propojování generací nejen tématem, 
ale i prakticky.

Vojtěch Černý, koordinátor práce s mládeží

Pozemek budoucího bratrského hřbitova

BUDOUCÍ BRATRSKÝ HŘBITOV V LOUČKÁCH
Během Radikality jedna pracovní parta pokračo-
vala v úpravách budoucího bratrského hřbitova 
v Loučkách u Koberov. S obrovským nasazením 
v  nelehkých podmínkách vysázela zbývajících 
36 mladých lip a  neuvěřitelných 660 sazenic 
buků, které postupně vytvoří živý plot. Za skvě-
lou přípravu děkujeme Vojtovi Briestenskému 
a Šárce Havranové a  velké díky patří také 
Pavlovi Říčanovi za odborný dohled a  nasazení 
při sázení… Nyní bychom chtěli poprosit o spo-
lupráci: stejně jako v loňském roce bude potřeba 
o stromky a sazenice pečovat a zalévat je. V tom 
se zase obracíme na okolní sbory s prosbou, zda 
by byly ochotné se i v tomto roce do zalévání za-

Ostravské putování do historicky významných míst JB

13.4.: „SEDEROVÁ VEČEŘE – O  VÝZNAMU VELI-
KONOC“
Tak se jmenovalo slavnostní shromáždění s obě-
dem ve velmi volné inspiraci sederovou večeří. 
Přišla mezi nás řada seniorů a mezi nimi i  tací, 
kteří se na běžné shromáždění zatím přijít (ne-
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pojit. A případně, pokud by byl zájem i ze vzdá-
lenějších sborů, dá se zalévání spojit i s pěkným 
výletem.

Věra Přikrylová, vedoucí kanceláře JB

16. 4.: NÁVŠTĚVA Z NĚMECKA
V polovině dubna se na ústředí JB v Liberci ode-
hrála nenápadná, přesto velmi podstatná udá-
lost – v  návaznosti na listopadovou Konferenci 
smíření v Herrnhutu přijely na návštěvu dvě ses-
try z Německa. Tuto konferenci (které se za naši 
Českou provincii JB zúčastnila pětičlenná dele-
gace ve složení Petr Krásný, Věra Přikrylová, Jan 
Křivka, Ester Brožová, Vojta Černý) jsme vnímali 
jako klíčový moment ve vývoji vztahů uvnitř ev-
ropské JB, a to především mezi námi a Němec-
kem. Jelikož v započaté cestě pokoje chceme po-
kračovat, uskutečnila se právě zmíněná návštěva. 
Během ní došlo k prvnímu „pootevření Pandořiny 
skříňky“ 30 let starého konfliktu mezi našimi pro-
vinciemi, a přestože zcela pochopitelně „vyběhlo 
ven několik běsů“, víme, že ve skříňce pořád je 
i to nejpodstatnější – Naděje. Prosíme v tom vás 
všechny za modlitby, ať cesta smíření může přes 
všechny nástrahy pokračovat a dovést nás i ně-
mecké sourozence k zázračnému konci.

Ester Brožová, tisková mluvčí JB

Výjezd mládeže a dorostu do České Kanady

jazykové školy a  původně byla určena pro ma-
minky s  malými dětmi, které navštěvovaly kur-
zy angličtiny. Postupem let akce rostla – přibylo 
opékání, grilování i účastníků. Zábava a budová-
ní vztahů s  rodinami však nebyly jediným cílem 
– pokaždé znova hledáme, jak příchozím skrze 
společný čas přiblížit evangelium. Letos byla at-
mosféra celého odpoledne opravdu Boží. Dorazilo 
mnoho rodin z  angličtiny i Miniklubu, děti sou-
těžily a hledaly přes 350 barevných i čokoládo-
vých vajíček v parku. Zazněly písně i velikonoční 
povzbuzení. Většina zůstala i na společnou veče-
ři a  vzniklo množství hlubších rozhovorů. Jsme 
vděční za celý sbor, který se zapojil – včetně 
mladých, kteří, přestože mohli být po výjezdu na 
Radikalitu unaveni, zůstali věrní a ochotní.

Klára Marvánová, JB Ivančice

23. 4.: KURZ NEGRANTOVÝ FUNDRAISING
Proběhl pod záštitou Nadace RACEK a  pod ve-
dením zkušeného lektora Petra Machálka, který 
už přes dvacet let pracuje v  oblasti neziskové-
ho dárcovství. Týkalo se širokého spektra aktivit 
(mezi účastníky byli lidé např. z  hospicu, školy, 
rodinných center, nadace…). Standardně dvou-
denní kurz zvládla plná učebna vstřebat během 
jednoho dne s  plnou pozorností, protože infor-
mace o možnostech spolupráce s potenciálními 
dárci byly inspirativní, praktické a  aplikovatelné 
pro praxi. Slovy lektora „Kdo o nic nežádá, nic ne-
dostane“ zbývá tedy už jen vzít spolu se smělostí 
i nově nabyté zkušenosti a dát se do díla.

Aneta Mladějovská, JB Frýdlant

25.–27. 4.: VÝJEZD DOROSTU A  MLÁDEŽE NA 
SRUB
V posledním dubnovém víkendu jsme opět vyra-
zili na teambuilding do srubu v České Kanadě, na 
samotu mezi lesy a  loukami. Cílem bylo posílit 
vztahy mezi mládeží a dorostem, i  když věkový 
rozdíl – starší děvčata a mladší kluci – kladl ur-
čité výzvy. Ale pro Boha není nic nemožné. Pobyt 
bez elektřiny a s vodou ze studny si všichni užili 
– absence online světa nás přirozeně spojila při 
hrách i práci, kde je každá ruka potřeba, ať už se 
ochotně hlásí nebo ne. Téma víkendu bylo „přá-
telství“. Učit se zajímat o druhé, být spolu a  jít 
proti individualismu dnešní doby. Modlíme se, aby 
mladí poznali Krista a skrze něj objevili radost být 

Surinam: oddychová část jednání - ovšem na cestě za dalšími 
povinnostmi

12.–18. 4.: PRAVIDELNÉ JEDNÁNÍ DOZORČÍ RADY 
HOLDINGU KERSTEN
V polovině dubna odcestoval náš hlavní ekonom 
Jan Křivka do Surinamu, kde se účastnil pravi-
delného jednání dozorčí rady holdingu Kers-
ten. Jde o  společnost založenou před více než 
250 lety Jednotou bratrskou. Firma nejen, že 
přetrvala dodnes, ale za dobu své existence se 
rozvinula do nebývalých rozměrů, takže je i díky 
ní možno pokrýt nejrůznější potřeby naší církve 
po celém světě (sociální, humanitární, misijní či 
edukativní projekty apod.). Dozorčí rada měla na 
programu například setkání s  týmem externího 
i  interního auditu, dále jednání ke strategickým 
rozhodnutím, rozhovory s  jednotlivými manage-
menty firem patřícími do holdingu či prohlídku 
možné obchodní příležitosti.

Ester Brožová, tisková mluvčí JB

21. 4.: DESET LET HLEDÁNÍ VAJÍČEK I VZTAHŮ
Na velikonoční pondělí jsme uspořádali již 
10. ročník Easter Egg Huntu, tedy „honu na vajíč-
ka“. Tato tradice vznikla spolu se založením naší 
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možné si dát něco dobrého k jídlu i pití. Zároveň 
jsme odstartovali zmrzlinovou sezonu. Velké díky 
patří všem, kdo dorazili a užili si s námi tohle na-
bité odpoledne! Děkujeme i všem dárcům a moc 
si této podpory vážíme.

Za tým klubu Vješák Ondřej Falta

součástí Jeho Těla. Páteční program odstartova-
ly seznamovací hry a úvod o rodině a přátelství. 
V  sobotu jsme vařili ve skupinkách ze stejných 
surovin (včetně nasbíraných kopřiv na špenát), 
podnikli výlet s koupáním a večer strávili u ohně 
s  kytarou. Mládež i  dorost se postupně začaly 
sbližovat, a to nám udělalo velkou radost. V ne-
děli proběhla krátká bojovka a zhodnocení pobytu 
– s vděčností Bohu za to, co mezi námi koná.

Martin Klaus, JB Ivančice

23. 4.: ŘÍDÍCÍ VÝBOR EKUMENICKÉ RADY CÍRKVÍ
Zhruba jednou za čtvrt roku se schází tzv. řídící 
výbor ERC, což je společné setkání jednoho ze 
zástupců z  každé církve sdružené v  ekumenic-
ké radě. Jednotu bratrskou obvykle reprezentu-
je biskup Jan Klas, který se však tentokrát mu-
sel omluvit, a proto jej zastoupila tisková mluvčí 
Ester Brožová. Na jednání se probírají aktuální 
společná témata týkající se života církví v ČR. Ně-
která rozhodnutí mohou být hlasována přímo na 
místě, jiná jsou postoupena Valnému shromáž-
dění ERC, které se koná jednou ročně. Tentokrát 
bylo hlavním tématem k  diskuzi memorandum 
o  vzájemné spolupráci mezi státem a  církvemi 
nebo otázka zpovědního tajemství v rámci nedáv-
no uzavřené smlouvy mezi ČR a Vatikánem, kte-
rá byla některými politiky a médii vyhodnocena 
jako kontroverzní. Proto se setkání zúčastnil také 
P. ThLic. Roman Czudek, generální sekretář České 
biskupské konference, jehož přítomnost byla vel-
mi sympatická a konstruktivní. Obecně mezi ERC 
a ČBK panují vstřícné a otevřené vztahy, z čehož 
máme společnou radost. Dále proběhlo předá-
ní informací ohledně pomoci církví ukrajinským 
uprchlíkům či lidem ve válečné zóně a možnos-
tem, jak v  tomto nadále pokračovat. Byla také 
shrnuta dosavadní snaha komunikovat s  Pra-
voslavnou církví v ČR, která se za poslední roky 
stáhla do izolace a prochází vnitřní krizí. Kontakt 
s jejím vedením však zůstává komplikovaný. V ne-
poslední řadě jsme si připomněli památku ze-
snulého papeže Františka, výročí Husova upálení 
či neuvěřitelných 1700 let od Nicejského koncilu.

Ester Brožová, tisková mluvčí JB

26. 4.: 15 LET VJEŠÁKU
V  sobotu 26. dubna jsme společně s  veřejností 
oslavili 15 let od otevření Vješáku, našeho volno-
časového klubu. Celou akci jsme pojali ve vel-
kém stylu – jak se na pořádnou „patnáctku“ sluší 
a patří. Oslava proběhla na dvoře našeho sboro-
vého domu, lidově známého také jako „stotrojka“. 
K patnáctinám dostal Vješák nejen narozeninový 
dort, ale i  svou vlastní občanku. Veřejnou osla-
vou jsme chtěli nejen připomenout, jak dlouho už 
Vješák funguje a kolik lidí jím za ty roky prošlo, 
ale hlavně otevřít dveře veřejnosti a přiblížit naši 
práci. Celým odpolednem nás provázela kapela 
The Neons a zajímaví hosté. Mezi řečníky nechy-
běl starosta Dobrušky Miroslav Sixta ani správci 
sborů JB Pavel Matouš (Dobruška) a Martin Vlasák 
(Rychnov nad Kněžnou). O historii péče Jednoty 
bratrské o mladou generaci pohovořil člen Úzké 
rady JB Šimon Dvořák. K poslechu a povídání bylo 

Oslava 15 let od otevření volnočasového klubu Vješák

ZPRÁVY Z MLADÉ BOLESLAVI 
Po únorovém odchodu poloviny našich členů 
z Jednoty bratrské následuje těžké období hle-
dání nového začátku a děkujeme všem, kdo se 
za nás modlíte. Nedá se říci, že bychom měli vy-
hráno, ale na březnové sborové radě jsme mohli 
vyhlásit vizi sboru – hodnoty, o které společně 
usilujeme. S Honzou Molnárem jsme vedli malý 
seminář o chvalách v JB, se Šimonem Dvořákem 
jsme probrali vnímání Večeře Páně jako smlouvy 
Těla Kristova, s Tomášem Kučerou jsme nahlédli 
do podobného zápasu pražského sboru: výměna 
ve vedení a obnova důvěry.
Ve správě sboru stojí Dan Dostrašil s  admini-
strátorem Lubošem Nidermertlem. Ze služeb 
uvnitř sboru jsme ztratili dorost, jedno oddělení 
nedělky, dvě vedoucí skupinek i se členy, skoro 
všechny dosavadní hudebníky a větší část mlá-
deže. Udrželi jsme ale všechny aktivity směřující 
ke komunitě našeho města: mateřské centrum, 
službu seniorům a nemohoucím, klub pro děti, 
tvořivé kroužky i  letní pobytový tábor. Finanční 
výpadek nahradil výrazný příjem v podobě gran-
tu na provoz rodinného centra, na který se dříve 
v  Boleslavi nežádalo, a  nyní nám byl minister-
stvem přiznán. V  létě nás čeká také společná 
dovolená v Hejnicích, letos už bez brigád. Máme 
za to, že se u nás vede boj nejen o každou duši, 
která už Ježíše vyznala, ale hlavně o ty, kteří ješ-
tě Boha neznají. A bojujeme i o duchovní dědic-
tví, roli, které Boleslav vždy hrála v životě celé 
církve.
Nakonec zmíním článek, který na Zelený čtvrtek 
vyšel v Deníku spolu s fotkami z vystoupení Ba-
letu Magnificat „Americký balet v boleslavském 
divadle: Vyprodáno bylo do posledního místa.“ 
Pole se bělají ke žni, voláme k  Bohu, ať vyšle 
dělníky.

S vděčností za bratrské spojení napříč sbory 
Daniel Dostrašil, správce JB Mladá Boleslav
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UPOZORNĚNÍ: Prosíme všechny, kteří si na společných 
akcích natáčejí videa či pořizují jakékoli záznamy, aby je 
používali výhradně pro svoji osobní potřebu. Písně, videa, 
znělky i  slova nejsou vytvářeny pro veřejné použití bez 
kontextu. Jakékoli vytrhávání ze souvislostí je vždy ošid-
né a může působit nečekané škody.

30. 5.: KOLÁČOVÁ SLAVNOST
Pořádá ji JB v  Liberci-Růžodole v  areálu své 
ZŠ J. A. Komenského. Jako minulý rok vás čeká 
již tradiční soutěž „o nejlepší rodinný koláč“, vy-
stoupení dětí, prezentace činnosti našich krouž-
ků a skvělé občerstvení. Letos bude ve spoluprá-
ci s Nadací RACEK probíhat dobrovolná sbírka na 
projekt Vybavení učeben školy. Jste srdečně zvá-
ni. Více informací v přiložené pozvánce.

POCHVALA PRO SŠ JANA BLAHOSLAVA
Do emailové schránky naší střední školy v Hejni-
cích dorazila následující zpráva:
„Vážený pane řediteli,
ráda bych touto cestou poděkovala za péči a zá-
roveň pochválila dvě studentky oboru Ošetřova-
telství na Vaší střední škole. Byla jsem na pře-
lomu března a  dubna dvakrát hospitalizována 
v  5. patře chirurgie KNL. Po obě hospitalizace 
(4 a následně 10 dní) zde byly na praxi dívky jmé-
nem Linda a Kristýna z 2. ročníku. Příjmení bo-
hužel neznám. Děvčata byla úžasná – neustále 
s úsměvem na rtech a nic pro ně nebyl problém. 
A věřte, že když člověku není dobře, je takovýto 
přístup skutečným pohlazením po duši. Chtěla 
bych oběma děvčatům poděkovat za jejich pří-
stup a jsou-li i ostatní studentky tohoto náročné-
ho oboru zaměřeny podobně, pak nemám o osud 
ošetřovatelství nejmenší obavy.
Přeji Vám i oběma děvčatům vše jen to dobré a ať 
se Vám všem daří.

Eva V.“

Tento krásný dopis doplnila ještě zdravotní ses-
tra, která měla obě děvčata na starosti. Na jejich 
adresu řekla, že také ostatní zdravotníci byli vel-
mi osloveni jejich profesionálním přístupem a zá-
roveň vřelým vztahem k sobě navzájem, k paci-
entům i vůči nim jako zaměstnancům. Z takových 
zpráv máme jako škola obrovskou radost.

Tomáš Vágner, ředitel SŠJB

VÝHLEDOVĚ:

Hlaste se do soutěže „O nejlepší rodinný koláč“ do 29. 5. 2025 na e-mail: rucka@jbcr.cz. 
Doneste pečený nebo nepečený dezert, koláč či dort a současně se stanete i porotcem. 

Dobrovolným vstupným můžete přispět na projekt Vybavení učeben školy, 
který podpořila Nadace Racek.

Středisko volného času Narnie Vás srdečně zve na

ZAHRADNÍ KOLÁČOVOU 
SLAVNOST

30. 5. 2025 od 16.30 hod. 
na zahradě 2. stupně KZŠ a MŠ J. A. Komenského

(Cyrila a Metoděje 390, Liberec-Růžodol)

Na co se můžete těšit:
• vystoupení dětí ze zájmových klubů SVČ Narnie
• výstavy dětí z výtvarných a technických klubů
• přehlídku modelů dětí z klubů Módní návrhář
• soutěž „O nejlepší rodinný koláč“ s ochutnávkou
• posezení, občerstvení a dobroty z grilu

°

12. 5.: NÁVŠTĚVA Z NOWÉ SOLI
Paní „prezydentka miasta“ se svým týmem si při-
jede prohlédnout ústředí naší církve, archiv, pak 
také růžodolskou základní školu a střední školu 
v Hejnicích. Na celý její tým se těšíme a dále pro-
hloubíme vztahy, které jsme vloni v létě navázali. 
Přijede s nimi Josef Šeda jako tlumočník. Letos 
by se na Radikalitě v Nowé Soli měli s podporou 
města zapojit mezi naše mládežníky i ti polští.

Evald Rucký, biskup JB

Výstava „Jindřich Otta z  Losu“ v  Nové Pace je 
prodloužena do konce května. 

1. 6. proběhne v  Nové Pace instalace Miloslava 
Šimka za správce sboru. Začátek slavnostního 
shromáždění je ve 14.30.

1. 6.: Uzávěrka sbírky na Unitas Fratrum na pro-
jekt přípravy učebních materiálů pro teologické 
vzdělávání využitelných napříč celou UF.

TERMÍNY LETNÍCH RADIKALIT V POLSKU:

26. 7.–2. 8.
NOWA SÓL

2. 8.–9. 8.
SZAMOTULY / CZARNKÓW

17.–23. 8.
PILAWA GÓRNA

Pěvecký sbor Vodopád zpívá při zahájení výstavy o Ottovi z Losu


